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PROTOKÓŁ Nr  30/10 
ze wspólnego posiedzenia Komisji Rewizyjnej, Komisji Finansów, Rozwoju 
Gospodarczego i Ochrony Środowiska z Komisją Oświaty, Zdrowia i Spraw  

Społecznych Rady Miejskiej w Golczewie 
odbytego w dniu 21 czerwca 2010 r. 

 
Posiedzeniu przewodniczył radny Grzegorz Dyksy - Przewodniczący 

Komisji Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Ochrony Środowiska. 
Komisje posiedzenie rozpoczęły o godz. 1400, zakończyły o godz. 1650. 

 W posiedzeniu udział wzięli wszyscy członkowie Komisji Rewizyjnej, 
członkowie Komisji Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Ochrony Środowiska 
- nieobecny radny: Piotr Gajda, oraz wszyscy członkowie Komisji Oświaty 
Zdrowia i Spraw Społecznych. 
W posiedzeniu ponadto uczestniczyli: burmistrz Andrzej Danieluk, zastępca 
burmistrza Waldemar Bartniczuk, skarbnik gminy Barbara Deszyńska, 
sekretarz gminy Ireneusz Wilk, Joanna Ścigała przedstawiciel Gminy 
Międzyzdroje, oraz pracownicy Urzędu Miejskiego w Golczewie, inspektorzy 
Jadwiga Adamowicz i Zbigniew Sobieski oraz podinspektor Elżbieta 
Bednarczyk. 
Lista obecności stanowi załącznik Nr 1 do protokołu. 
 
Porządek obrad komisji: 
 
 

1.  Sprawy regulaminowe: 
  - otwarcie posiedzenia i stwierdzenie kworum, 

- przedstawienie porządku obrad, 
-  przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

2.  Projekt uchwały w sprawie nadania tytułu „Zasłużony dla Gminy 
 Golczewo”. 

3.  Projekt uchwały w sprawie nadania tytułu Honorowego Obywatela  
 Gminy  Golczewo. 

4.  Projekt uchwały w sprawie nadania tytułu Honorowego Obywatela 
 Gminy Golczewo. 

5.  Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przystąpienia do 
 sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego  
 w  gminie Golczewo, obręb Kłodzino. 

6.  Projekt uchwały w sprawie przekazania nieruchomości. 
7.  Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie regulaminu 

       dostarczania wody  i odprowadzania ścieków na terenie gminy Golczewo. 
8.  Projekt uchwały w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych  

 i ustalenia ich przebiegu. 
9.  Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Golczewo 

  na 2010 r. 
10. Projekt uchwały w sprawie szczegółowych zasad, sposobu i trybu 

umarzania, odraczania i rozkładania na raty należności pieniężnych  
o charakterze cywilnoprawnym Gminy Golczewo i jej jednostek 
organizacyjnych oraz wskazania organów do tego uprawnionych. 
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11. Projekt uchwały w sprawie dotacji na dofinansowanie robót 
   budowlanych przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków. 

12. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zaciągnięcia 
  długoterminowej pożyczki na pokrycie planowanego deficytu 
  budżetowego z przeznaczeniem na finansowanie zadania inwestycyjnego 
  pn. „Modernizacja oczyszczalni ścieków oraz rozbudowa sieci kanalizacji  
  sanitarnej w gminie Golczewo”. 

13. Projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia długoterminowego kredytu na  
  pokrycie planowanego w 2010 roku deficytu budżetowego. 

14. Projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki na wyprzedzające 
  finansowanie działań finansowanych ze środków pochodzących  
  z  budżetu Unii Europejskiej. 

15. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie utworzenia rachunku 
  dochodów własnych przy jednostce budżetowej – Zespole Szkół 
  Publicznych w Golczewie. 

16. Projekt uchwały w sprawie zawarcia przez Gminę Golczewo 
  porozumienia międzygminnego. 

17. Rozpatrzenie pisma w przedmiocie uznania go za skargę. 
18. Wolne wnioski i zapytania. 
19. Zakończenie obrad. 

 
 
 
Ad 1. Sprawy regulaminowe 
 

Radny Grzegorz Dyksy, Przewodniczący Komisji Finansów, Rozwoju 
Gospodarczego i Ochrony Środowiska jako przewodniczący obrad stwierdził 
kworum, powitał radnych i następnie przedstawił porządek obrad, według 
którego będzie prowadzone dzisiejsze posiedzenie.  
Komisje jednomyślnie przyjęły protokół z poprzedniego posiedzenia Komisji. 
 

Burmistrz Andrzej Danieluk złożył wniosek o zmianę kolejności punktów 
porządku obrad niniejszego posiedzenia, tj. zacząć od projektu uchwały  
w sprawie zawarcia przez Gminę Golczewo porozumienia międzygminnego ze 
względu na uczestnictwo w posiedzeniu przedstawiciela Gminy Międzyzdroje. 
Porządek obrad po zmianie przedstawiał się następująco: 
  
2.  Projekt uchwały w sprawie zawarcia przez Gminę Golczewo 

 porozumienia międzygminnego. 
3.  Projekt uchwały w sprawie nadania tytułu „Zasłużony dla Gminy 

 Golczewo”. 
4.  Projekt uchwały w sprawie nadania tytułu Honorowego Obywatela Gmin 

 Golczewo. 
5.  Projekt uchwały w sprawie nadania tytułu Honorowego Obywatela Gminy 

 Golczewo. 
6.  Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przystąpienia do 

 sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego  
 w  gminie Golczewo, obręb Kłodzino. 

7.  Projekt uchwały w sprawie przekazania nieruchomości. 
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8.    Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie regulaminu 
        dostarczania wody  i odprowadzania ścieków na terenie gminy Golczewo. 
9.    Projekt uchwały w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych  

 i ustalenia ich przebiegu. 
10.  Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Golczewo 

 na 2010 r. 
11.  Projekt uchwały w sprawie szczegółowych zasad, sposobu i trybu 

 umarzania, odraczania i rozkładania na raty należności pieniężnych  
 o charakterze cywilnoprawnym Gminy Golczewo i jej jednostek 
 organizacyjnych oraz wskazania organów do tego uprawnionych. 

12. Projekt uchwały w sprawie dotacji na dofinansowanie robót 
 budowlanych przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków. 

13.  Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zaciągnięcia 
 długoterminowej pożyczki na pokrycie planowanego deficytu 
 budżetowego z przeznaczeniem na finansowanie zadania inwestycyjnego 
 pn. „Modernizacja oczyszczalni ścieków oraz rozbudowa sieci kanalizacji  
 sanitarnej w gminie Golczewo”. 

14.  Projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia długoterminowego kredytu na  
 pokrycie planowanego w 2010 roku deficytu budżetowego. 

15.  Projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki na wyprzedzające 
 finansowanie działań finansowanych ze środków pochodzących  
 z  budżetu Unii Europejskiej. 

16.  Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie utworzenia rachunku 
 dochodów własnych przy jednostce budżetowej – Zespole Szkół 
 Publicznych w Golczewie. 

17.  Rozpatrzenie pisma w przedmiocie uznania go za skargę. 
18.  Wolne wnioski i zapytania. 
19.  Zakończenie obrad. 
 
 
Ad. 2 Projekt uchwały w sprawie zawarcia przez Gminę Golczewo 
            porozumienia międzygminnego. 
 
 Pani Joanna Ścigała (przedstawiciel Gminy Międzyzdroje)  
z Europejskiego Centrum Różnorodności Biologicznej poinformowała Radę, że 
zawarcie takie porozumienia ma na celu promocję walorów przyrodniczych 
wysp Wolin i Uznam z użyciem dostępnych narzędzi promocji. 
Przedstawiła i opisała propozycje współpracy, których celem będzie budowanie 
pozytywnego wizerunku regionu. 
Burmistrzowie i wójtowie gmin położonych na terenie powiatu kamieńskiego 
złożyli deklaracje przystąpienia do porozumienia międzygminnego w celu 
prowadzenia wspólnych działań promujących wszystkie Gminy w oparciu o 
walory atrakcyjności przyrodniczej ich obszarów. Zadania własne 
poszczególnych gmin będzie wówczas wykonywała w ich imieniu Gmina 
Międzyzdroje.  

Radny Tomasz Wawrzyński zapytał: czy Gmina będzie ponosiła koszty 
wynikające z zawarcia tego porozumienia? 
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Pani Joanna Ścigała odpowiedziała, że pewne koszty będą ponoszone. 
Niektóre projekty mogą być dofinansowane z Unii Europejskiej ale 
najważniejsze w chwili obecnej jest to, czy Gmina przystępuje do projektu. 

Radny Antoni Opowicz zapytał co dokładnie mamy zrobić?  
Pani Joanna Ścigała odpowiedziała, że wypowiedzieć się na temat 

przystąpienia gminy do tego porozumienia. 
Burmistrz dodał, że jest to warte rozpatrzenia, jeżeli wkład Gminy będzie 

symboliczną kwotą. 
Pani Joanna Ścigała odpowiedziała, że sprawy finansowe będą 

omawiane przy planowaniu budżetu 
Pan Waldemar Bartniczuk, zastępca burmistrza, zapytał dlaczego w 

umowie nie ma mowy o naszym wkładzie oraz o konsekwencjach 
wypowiedzenia takiej umowy? 

Pani Jonna Ścigała odpowiedziała, że nie przewiduje się takich 
konsekwencji 

Pan Waldemar Bartniczuk dodał, iż trzeba dopisać w umowie,  
że odstąpienie nie skutkuje żadnymi sankcjami finansowymi.  
  Pani Joanna Ścigała odpowiedziała, że jeśli gminy zaczną się wycofywać, 
to po prostu stracimy projekt. 

Pan Waldemar Bartniczuk, zapytał kto będzie występował w umowach? 
Pani Joanna Ścigała odpowiedziała, że Burmistrz Międzyzdrojów.   
Burmistrz zauważył, że jest to ciekawy pomysł i warto się tym 

zainteresować. 
Pan Waldemar Bartniczuk stwierdził, iż w  § 7 umowy trzeba dopisać, że 

wypowiedzenie umowy będzie następowało bez żadnych konsekwencji 
finansowych. 

Radny Grzegorz Dyksy  zapytał czy jest możliwość wniesienia takiego 
zapisu? 

Pani Joanna Ścigała odpowiedziała, że jest taka możliwość. 
Ireneusz Wilk, sekretarz gminy dodał, że to jest porozumienie kilku 

gmin, więc wszystkie gminy muszą się stosować jednolity tekst, bo to jest 
porozumienie międzygminne. Nie ma sensu podejmować tej uchwały, jeśli nie 
godzimy się na ten tekst. 

Burmistrz zaproponował aby przyjąć treść tej uchwały i zobowiązać 
burmistrza do wynegocjowania zmiany zapisu w  § 7, do czego przychylili się 
Radni. 

Radny Grzegorz Dyksy zaproponował glosowanie.  
Członkowie komisji 12 głosami „za”, O- „przeciw”, przy 2 głosach 

„wstrzymujących się” pozytywnie zaopiniowali przedmiotowy projekt uchwały. 
 

Radny Mieczysław Perużyński dodał, że nie wie dokładnie, za czym 
głosuję. 

Radny Grzegorz Dyksy wyjaśnił, że za przystąpieniem do porozumienia. 
Burmistrz dodał, że to jest porozumienie międzygminne i nie możemy 

sami decydować o zmianach. Musimy się zdecydować czy przystępujemy. 
Radny Grzegorz Dyksy wobec braku innych wątpliwości przeszedł do 

następnego punktu. 
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Ad. 3 Projekt uchwały w sprawie nadania tytułu „Zasłużony dla Gminy 
           Golczewo” 
 

Burmistrz Andrzej Danieluk poinformował obecnych, że do tego tytułu 
zgłoszonych było kilku kandydatów i wybraną osobę przedstawi 
przewodniczący kapituły Pan Mieczysław Perużyński.  

Radny Mieczysław Perużyński oświadczył, że kapituła obradowała w tej 
sprawie i wybrała kandydaturę Pana Józefa Grzeszczyka do tytułu- Zasłużony 
dla Gminy Golczewo. 

Wobec braku sprzeciwu i uwag ze strony radnych przewodniczący 
posiedzenia przeszedł do następnego punktu. 
 
 
Ad. 4 i 5 Projekt uchwały w sprawie nadania tytułu Honorowego 
                    Obywatela Gminy  Golczewo. 
 

Burmistrz przypomniał, że zgodnie z uchwałą Rady Miejskiej nadawanie 
tytułu honorowego obywatelstwa jest poprzedzane opinią Komisji Rewizyjnej. 
Zgłosił również, aby podczas uroczystości obchodów Dni Golczewa nadać 
tytułu Honorowego Obywatela Gminy  Golczewo Panu Andrzejowi Tomczakowi 
i Panu Tomaszowi Szeszyckiemu. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Pan Leszek Ferdynus oświadczył, że 
Komisja jednomyślnie przychyliła się do projektu uchwały. Kandydaci są 
odpowiednimi osobami do otrzymania tytułu Honorowego Obywatela Gminy 
Golczewo. 

Wobec braku sprzeciwu i uwag ze strony radnych przewodniczący 
posiedzenia przeszedł do następnego punktu. 
 
 
Ad. 6  Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przystąpienia  
    do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
           przestrzennego  w  gminie Golczewo, obręb Kłodzino. 
 

Pani Elżbieta Bednarczyk, podinspektor w Urzędzie Miejskim  
w Golczewie z upoważnienie Burmistrza, przedstawiła projekt powyższej 
uchwały. Poinformowała, że  z wnioskiem o zmianę zapisu w uchwale nr 
XXIV/219/09 Rady miejskiej w Golczewie w sprawie przystąpienia do 
sporządzenie miejscowego planu przestrzennego zagospodarowania 
położonego w obrębie geodezyjnym Kłodzino w działce nr 318/4 do Burmistrza 
Golczewa wystąpił inwestor - Spółka z o. o. „RARYTAS”, jako właściciel terenu, 
która zamierza podjąć eksploatację złoża „Kłodzino II”. Po wyeksploatowaniu 
złoża część terenu byłaby przeznaczona na cele turystyczno–rekreacyjne. Treść 
pierwotnej uchwały wskazującej przeznaczenie terenu, nie określa 
przeznaczenia docelowego po zakończeniu eksploatacji złoża. 

Radny Mieczysław Perużyński zapytał jak to się ma do tej pierwszej 
uchwały w której były ustalenia niezbędnego zakresu prac planistycznych, 
gdzie rozwiązania przyjęte w planie miejscowym muszą uwzględniać ochronę 
walorów przyrodniczych zachowując zasadę równoważnego rozwoju wobec 
uwarunkowań środowiskowych oraz, że konieczne jest wykonanie 
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opracowania ekofizjograficznego określającego warunki utrzymania równowagi 
przyrodniczej i racjonalną gospodarkę zasobami środowiska. 

Pani Elżbieta Bednarczyk odpowiedziała, że to wszystko będzie, 
ponieważ dopiero są rozpoczęte prace. Jest to dopiero na etapie uzgodnień. 
Dopiero przystąpiono do sporządzenia tego planu. Jeżeli Rada Miejska 
podejmie tę uchwałę, na nowo będzie opracowywany projekt 

Radny Mieczysław Perużyński zapytał: jak ta zmiana ma się do 
studium? 

Pani Elżbieta Bednarczyk poprosiła, aby odpowiedzi udzielił Pan 
Ireneusz Wilk.  

Sekretarz gminy odpowiedział, że najpierw jest przystąpienie do zmiany 
studium, uchwalenie zmiany studium, przystąpienie do zmiany planu 
miejscowego i uchwalenie go. W związku z tym, że 35 sesja  zawiera dużo 
punktów (31) zostały podzielone na dwie sesje. Mamy obecnie trochę 
odwróconą kolejność. Sytuacja jest taka, że my możemy przystąpić do 
podjęcia tej uchwały natomiast jej nie uchwalimy planu miejscowego dopóki 
nie będzie zatwierdzone studium. Nie można uchwalić planu, dopóki nie ma 
studium. 

Radny Mieczysław Perużyński dodał, że pytał Burmistrza które uchwały 
mają iść w pierwszej kolejności i Burmistrz zadecydował o takiej kolejności. 

Pan Ireneusz Wilk powiedział, że zyskujemy przez to na czasie – co 
najmniej z miesiąc, równolegle przebiegają prace, ale nie można uchwalić 
planu miejscowego dopóki nie będzie zmiany w studium. 

Radny Mieczysław Perużyński zapytał czy możemy prawnie coś takiego 
robić? 

Pan Ireneusz  Wilk powiedział, że plan nie będzie uchwalany. Najpierw 
musi być uchwała o przystąpieniu. Zmiana będzie uchwalona, gdy będzie 
przystąpienie do studium, uchwalone studium i studium stanie się częścią 
wyłożonego projektu planu. Po wyłożeniu projektu planu Rada będzie 
podejmowała uchwałę o uchwaleniu planu. 

Pani Elżbieta Bednarczyk dodała, że powinno to być robione w 
odwrotnej kolejności, ale było to konsultowane z radcą prawnym i nie będzie 
to pociągało za sobą żadnych skutków prawnych.  

Burmistrz dodał, że robimy to po to, aby zyskać na czasie. 
Radny Tomasz Bartniczuk zapytał dlaczego tak właśnie robimy? 
Burmistrz odpowiedział, że te prace w sprawie zagospodarowania 

przestrzennego długo trwają i robimy w tej kolejności po to, aby mieć szybciej 
plan zagospodarowania przestrzennego. 

Radny Tomasz Bartniczuk powiedział, że robimy coś od końca. 
Burmistrz dodał, że w takiej kolejności to też może być wykonane. 
Pan Ireneusz Wilk stwierdził, że ta odwrócona kolejność skutkuje tym, 

że można przyśpieszyć prace nad uchwaleniem planu. Chodzi o to, żeby nie 
podjąć uchwały w sprawie planu miejscowego, dopóki nie będzie uchwalone 
studium. Dzięki tej formule, że idą dwie uchwały (pierwsza o przystąpieniu do 
zmiany studium druga o przystąpieniu do zmiany planu) jednakże w pewnym 
momencie procedura uchwalania planu musi stanąć dopóki nie będzie 
zatwierdzone studium i dopiero zatwierdzone studium jest źródłem 
przygotowania projektu tego dokumentu do planu bo on musi być zgodny z 
tym studium. Dopiero wyłożony projekt planu wraz z zatwierdzoną zmianą 
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studium daje możliwość podjęcia przez Radę uchwały. Pan Burmistrz się 
obawia, że uchwała w sprawie zmiany planu nastąpi po dłuższym okresie 
czasu od podjęcia uchwały w sprawie zmiany studium 

Radna Beata Pastryk zapytała: czy gdyby nie przeszła na tej komisji ta 
uchwała, czy mogłaby iść na następnej komisji? 

Pani Elżbieta Bednarczyk odpowiedziała, że tak, ale to nie ma znaczenia. 
Dodała, że trzeba umieć rozgraniczyć przystąpienie od uchwalenia. Jeżeli 
przystępujemy, czy do studium, czy do planu, to nie jest to jeszcze 
uchwalenie. 

Burmistrz stwierdził, że Rada może na każdym etapie z tego 
zrezygnować. Idziemy w tym kierunku, żeby jak najszybciej uchwalić plan 
miejscowy  zagospodarowania przestrzennego 

Z-ca Burmistrza zapytał, czy nienależałoby wycofać tego, ponieważ my w 
tym sdudium, które mamy, nie mamy ustalonego kierunku. Mamy ustalony 
kierunek wodny, my natomiast podejmujemy uchwałę do przystąpieniu do 
planu w kierunku zabudowy. 

Pan Ireneusz Wilk powiedział, że konsultował to z radcą i że jest to 
zgodne. Najważniejsze jest to, że nie można uchwalić zmiany planu, gdy nie 
ma uchwalonego studium. 

Radny Grzegorz Dyksy zaproponował głosowanie. 
Radny Lech Ferdynus stwierdził, że Rada nie powinna głosować, 

ponieważ nawet burmistrzowie nie są jednomyślni. 
Radny Grzegorz Dyksy zaproponował, aby przed sesją radca prawny 

wyjaśnił Radzie wszystkie wątpliwości. 
 

 
Przewodniczący obrad o godz. 1500 zarządził przerwę. 

O godz. 15 10 wznowiono obrady. 

 
 
 
Ad. 7 Projekt uchwały w sprawie przekazania nieruchomości. 
 

Pani Jadwiga Adamowicz, inspektor w Urzędzie Miejskim w Golczewie z 
upoważnienia Burmistrza przedstawiła projekt uchwały wg której, Gmina 
Golczewo występuje do Agencji Nieruchomości Rolnych o nieodpłatne 
przekazanie nieruchomości. Są one niezbędne do realizacji zadań własnych. 
Wyjaśniła, że pierwszą nieruchomością którą chcemy przejąć jest działka o 
numerze ewidencyjnym 284/3, stanowiąca drogę wewnętrzną, położona na 
terenie zabudowanym w miejscowości Samlino. Łączy ten teren z drogą 
wojewódzką. Przejęcie tej nieruchomości usprawni zarządzanie przez Gminę 
Golczewo komunikacją w tej miejscowości.  
Następną nieruchomością jest działka niezabudowana o numerze 
ewidencyjnym 284/54, którą przejmiemy razem z tą drogą. Przejęcie tej 
nieruchomości jest niezbędne w celu poszerzenia pasa wymienionych dróg z 
możliwością urządzenia zatoki autobusowej dla transportu do przewozu dzieci 
szkolnych. 
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Trzecią nieruchomością jest droga położona w miejscowości Ronica. Łączy ona 
miejscowość Ronica z drogą do miejscowości Kretlewo. Przejęcie tej 
nieruchomości jest niezbędne do ustalenia sieci dróg publicznych.  
Potrzebna jest zgoda Rady, aby można było nieodpłatnie te nieruchomości 
przejąć. Gmina powinna swoimi drogami sama zarządzać. 

Radny Grzegorz Dyksy zapytał: czy są uwagi lub pytania? Wobec braku 
wątpliwości przystąpił do następnego punktu posiedzenia. 
 
 
 
Ad. 8  Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie regulaminu 

 dostarczania wody  i odprowadzania ścieków na terenie gminy 
  Golczewo. 

 
    Pan Ireneusz Wilk oświadczył, że projekt tej uchwały jest wynikiem 
orzecznictwa w tej sprawie. Za wydanie warunków technicznych przyłączenia 
do sieci wodociągowej nie powinno się pobierać opłaty. Nasz regulamin 
dostarczania wody, który był  uchwalany w 2006 roku w § 16 stanowił, że za 
wydawanie warunków technicznych przyłączy do sieci wodociągowej i 
kanalizacyjnej pobierało się opłatę. 
W wyniku podjęcia uchwały Zakład Usług Publicznych nie będzie pobierał z 
tego tytułu opłat. 

W związku z brakiem pytań ze strony radnych Pan Grzegorz Dyksy 
przystąpił do następnego punktu. 
 
 
 
Ad. 9 Projekt uchwały w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg 
     gminnych i ustalenia ich przebiegu. 
  

Pan Zbigniew Sobieski, inspektor w Urzędzie Miejskim w Golczewie, 
poinformował obecnych, że w powyższej uchwale chodzi o ulicę Osiedle 
Robotnicze i zmianę kategorii tej drogi poprzez  zaliczenie jej do kategorii dróg 
gminnych. Dodał także, że aby korzystać z jakichkolwiek środków 
dofinansowania do tej drogi i każdych innych muszą to być drogi publiczne. 
Dofinansowania są, ale tylko do dróg gminnych. 

Radny Grzegorz Dyksy zapytał z czym to się wiąże i co z tego będą mieli 
mieszkańcy? 

Pan Zbigniew Sobieski odpowiedział, że Gmina w pierwszej kolejności 
przy jakichkolwiek działaniach musi brać pod uwagę te drogi publiczne. 

Burmistrz dodał, że gmina powinna dbać o drogi gminne, ale w zakresie 
dróg gminnych mamy tylko trzy takie drogi. Powinniśmy mieć przyjętą każdą 
drogę, ponieważ z tym wiążą się konkretne zadania i musimy te drogi 
przyjmować. Trzeba te drogi przyjmować stopniowo na stan jako drogi gminne. 

W związku z brakiem pytań ze strony radnych Pan Grzegorz Dyksy 
przystąpił do następnego punktu. 
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Ad. 10 Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy 
     Golczewo na 2010 r. 
 

Pani Barbara Deszyńska - skarbnik gminy, poinformowała obecnych, że  
w dochodach najważniejszą zmianą jest to, że od 1 stycznia 2010 r. zmieniła 
się klasyfikacja budżetowa, która wymaga tego aby zmienić te paragrafy, które 
były z  „8” na „7”. Następnie zmniejszenie dochodów w dziale 921 - Kultura  
i ochrona dziedzictwa narodowego, rozdz. 92109 - Domy i ośrodki kultury, 
świetlice i kluby dotyczy zadania pn. „Adaptacja biblioteki na miejski ośrodek 
kultury”. Inwestycja ta będzie zakończona w roku 2011. Dlatego też dochody  
i wydatki z tym związane zostają częściowo przesunięte na rok przyszły. 
Zwiększenie dochodów i wydatków w dziale 853 - Pozostałe zadania w zakresie 
polityki społecznej, rozdz. 85395 - Pozostała działalność związane jest z 
rozszerzeniem projektu w ramach Priorytetu VII Program Operacyjny Kapitał 
Ludzki, realizowanego przez Ośrodek Pomocy Społecznej w Golczewie. Gmina 
otrzyma na ten cel dodatkowe środki z Europejskiego Funduszu Społecznego, 
natomiast wkład własny zostaje zwiększony o niezbędną do realizacji kwotę. 
W zakresie wydatków budżetu Gminy dokonane zostały następujące zmiany: 
- przeniesienie zadania inwestycyjnego pn. „Instalacja urządzeń 
pozyskujących energię ze źródeł odnawialnych” z rozdziału działu 801 - 
Oświata i wychowanie do działu 700- Gospodarka mieszkaniowa,  
- zmniejszenie planu wydatków działu 754 – Bezpieczeństwo publiczne i 
ochrona przeciwpożarowa i zwiększenie wydatków działu 750 – Administracja 
publiczna o kwotę 30.000,00 zł. Przesunięte środki przeznacza się na 
utrzymanie zespołu ludowego oraz prace związane z utworzeniem domu 
kultury w Golczewie. 
- przeniesienie kwoty 15.000,00 zł z działu 900 - Gospodarka komunalna i 
ochrona środowiska do działu 921 - Kultura i ochrona dziedzictwa 
narodowego, dotyczy zwiększenia środków własnych gminy na zadanie 
inwestycujne: Adaptacja biblioteki na miejski ośrodek kultury. 

Radny Grzegorz Dyksy przeszedł do następnego punktu. 
 
 
Ad. 11 Projekt uchwały w sprawie szczegółowych zasad, sposobu i trybu 
    umarzania, odraczania i rozkładania na raty należności 
    pieniężnych o charakterze cywilnoprawnym Gminy Golczewo i jej 
    jednostek organizacyjnych oraz wskazania organów do tego 
    uprawnionych. 
 

Pani Barbara Deszyńska poinformowała Radę, że ta uchwała związana 
jest z koniecznością uregulowania kwestii związanych z umarzaniem, 
odraczaniem oraz rozkładaniem na raty należności pieniężnych wynikających 
ze stosunków cywilnoprawnych. Od 1 stycznia 2010 r. obowiązuje nowa 
ustawa o finansach publicznych. Stąd obowiązej podjęcia przedmiotowej 
uchwały. 

Radny Grzegorz Dyksy wobec braku pytań ze strony Rady przeszedł do 
następnego punku. 
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Ad. 12 Projekt uchwały w sprawie dotacji na dofinansowanie robót 
       budowlanych przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków. 
 

Pani Barbara Deszyńska powiedziała, że powyższa uchwała dotyczy 
Parafii Rzymskokatolickiej w Mechowie. Proboszcz Parafii złożył wniosek o 
dofinansowanie robót budowlanych zabezpieczających budynek kościoła  na 
kwotę ponad 60 000 zł. Zgodnie z uchwałą można dofinansować do 50% 
planowanych wydatków.  

W związku z brakiem pytań Radny Grzegorz Dyksy przeszedł do 
kolejnego punktu. 
 
 
Ad. 13 Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zaciągnięcia 
      długoterminowej pożyczki na pokrycie planowanego deficytu 
      budżetowego z przeznaczeniem na finansowanie zadania 
            inwestycyjnego pn. „Modernizacja oczyszczalni ścieków oraz   
     rozbudowa sieci kanalizacji sanitarnej w gminie Golczewo”. 
 

Pani Barbara Deszyńska powiedziała, że uchwała dotyczy pożyczki 
związanej z wnioskiem składanym do Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 
Środowiska w Szczecinie. Uchwała podjęta w tym zakresie nie zawiera 
wszystkich niezbędnych elementów pozwalających na rozpoczęcie procedury 
związanej z zaciągnięciem pożyczki. Jednym z warunków niezbędnym do 
złożenia wniosku jest zapis w uchwale, że zabezpieczeniem pożyczki jest 
weksel własny in blanco oraz upoważnienie dla Burmistrza do podpisania 
weksla i deklaracji wekslowej jako zabezpieczenia pożyczki. Przedłożona 
uchwała umożliwi uzupełnienie złożonego wniosku i podpisanie umowy.  

Radny Mieczysław  Perużyński zapytał czy jest potrzebna opinia RIO? 
Pani Barbara Deszyńska odpowiedziała, że w tej sprawie ma już 

pozytywną opinię RIO. 
Radny Mieczysław  Perużyński zapytał czy będzie spisane porozumienie 

wekslowe? 
Pani Barbara Deszyńska odpowiedziała, że ka deklaracja wekslowa 

będzie spisana razem z wekslem. 
Pan Grzegorz Dyksy przeszedł do następnego punktu. 
 

 
Ad. 14 Projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia długoterminowego 
       kredytu na  pokrycie planowanego w 2010 roku deficytu 
      budżetowego. 
 

Pani Barbara Deszyńska powiedziała, że źródłem pokrycia planowanego 
deficytu w roku bieżącym jest m.in. kredyt w kwocie 2.200.000,00 zł. 
Przedmiotowa uchwała pozwoli na przeprowadzenie procedury związanej z 
zaciągnięciem kredytu, tj. wystąpienie z wnioskiem o uzyskanie opinii 
Regionalnej Izby Obrachunkowej oraz ogłoszenie przetargu oraz wybór banku, 
który takiego kredytu udzieli.  

Radny Mieczysław Perużyński powiedział, że nie wie ile obecnie gmina 
ma długów. 
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Pani Barbara Deszyńska odpowiedziała, że wszystkie zmiany w budżecie 
gminy, które powodują zmianę deficytu są przedmiotem posiedzeń komisji  
i sesji Rady Miejskiej. Na wszystkie zmiany Rada wyraziła zgodę. 
Przedmiotowa uchwała jest konsekwencją przyjętego na rok bieżący budżetu  
i dokonanych zmian. Jeśli chodzi o wskaźnik długu to mieścimy się  
w ustawowych granicach. 

Radny Mieczysław Peruński złożył wniosek aby na sesji przedstawić 
Radzie całościowe długi i zobowiązania gminy – wszystkie. 

Pani Barbara Deszyńska dodała, że obecnie jest zaciągnięty kredyt  
w BOŚ, którego zostało do spłaty ok.  2.000.000 zł. oraz wykupiono obligacje 
w roku ubiegłym na kwotę 250.000 zł i w roku bieżącym na kwotę 250.000 zł. 

Radna Beata  Pastryk zapytała, czym skutkuje niepodjęcie tej uchwały? 
Pani Barbara Deszyńska odpowiedziała, że wiąże się to z tym, że umowy, 

które mamy podpisane nie będą realizowane. 
Radny Mieczysław Perużyński zapytał ile łącznie gmina ma długów? 
Pani Barbara Deszyńska powiedziała, że udzieliła wyczerpującej 

odpowiedzi i wymieniła wszystkie zobowiązania. 
Radna Danuta Bednarz oświadczyła, że prosi konkretnie o informacje ile 

mamy długów, ile nam potrzeba na inwestycje. 
Pani Barbara Deszyńska odpowiedziała, że w załącznikach są 

wykazywane wszystkie kwoty i jeśli są pytania to stara się zawsze wszystko 
wytłumaczyć. 

Radny Grzegorz Dyksy poprosił Panią Barbarę Deszyńską, aby na 
najbliższą sesję przygotować pisemną informację o zobowiązaniach 
finansowych wpływających na dług publiczny.   

 
 
 

Przewodniczący obrad o godz. 1600 zarządził przerwę. 

 

O godz. 16 10 wznowiono obrady. 

 
 
Ad. 15 Projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki na 
        wyprzedzające finansowanie działań finansowanych  
       ze środków pochodzących  z  budżetu Unii Europejskiej. 
 

Pani Barbara Deszyńska powiedziała, że chodzi o projekty realizowane  
w ramach działań objętych RPO oraz PROW. Na zadania wykonane w ramach 
RPO Gmina może wystąpić o zaliczkowe środki do wysokości przyznanych 
kwot stanowiących dofinansowanie z Unii Europejskiej. Zaliczki te będą nam 
udzielane na nasz wniosek. Natomiast zadania realizowane w ramach działań 
objętych PROW wymagają poniesienia przez Gminę całości wydatków na ich 
wykonanie. Dofinansowanie z Unii Europejskiej przekazane będzie w formie 
refundacji poniesionych wydatków. W celu zapewnienia płynności finansowej 
Gminy, kwoty zagwarantowane umową będą uruchamiane w formie pożyczki 
do wysokości dofinansowania przez Bank Gospodarstwa Krajowego. 
Oprocentowanie udzielonej pożyczki wynosi w granicach 1,1% - 1,3 %. 
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Radny Grzegorz Dyksy wobec braku pytań ze strony Radnych przeszedł 
do następnego punku. 
 
 
Ad. 16 Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie utworzenia 
     rachunku dochodów własnych przy jednostce budżetowej –  
    Zespole Szkół Publicznych w Golczewie. 
 
  Pani Barbara Deszyńska powiedziała, że konieczność podjęcia tej 
uchwały jest związana z oddaniem do użytku kortu tenisowego i koniecznością   
pobierania opłat za korzystanie z kortu. Środki finansowe uzyskane z tytułu 
opłat za korzystanie z kortu zasilą konto rachunku dochodów i przeznaczone 
zostaną na utrzymanie kortu.  

Radny Mieczysław Perużyński zapytał, czy kort tenisowy wchodzi w 
boisko Orlik? 

Pani Barbara Deszyńska odpowiedziała, że nie. Boisko Orlik  jest 
oddzielną inwestycją. 

Radny Tomasz Bartniczuk zapytał czy został już ustalony cennik? 
Burmistrz odpowiedział, że nie. Zostanie to w gestii szkoły. 

Radny Grzegorz Dyksy wobec przeszedł do następnego punku. 
 
 
Ad. 17  Rozpatrzenie pisma w przedmiocie uznania go za skargę. 
 

Radny Mieczysław Perużyński poinformował obecnych, że Pani Barbara 
Tracz-Chodara złożyła skargę do Rady Miejskiej na bezczynność Burmistrza i 
odczytał treść pisma. 

Pan Ireneusz Wilk powiedział, że to, czy pismo zostanie uznane za 
skargę będzie wiadomo po podjęciu decyzji przez Radę na najbliższej sesji. 

Burmistrz dodał, że pismo zawiera informacje nieprawdziwe,  
a komentarz Pana Perużyńskiego po raz kolejny jest manipulacją. 

Radny Grzegorz Dyksy przeszedł do następnego punku. 
 
 

Ad. 18 Wolne wnioski i zapytania. 
 

Radny Mieczysław Peryżyński powiedział, że Starosta Kamieński  zwrócił 
się o wspieranie warsztatów dla osób niepełnosprawnych. Burmistrzowie 
obiecali, że przeznaczą na to jakieś środki, ale Starosta mówi, że żadnego 
wsparcia finansowego ze strony gminy nie było. Pan Mieczysław Perużyński 
dodał, że poprosił Pana mecenasa, aby w świetle obowiązującego prawa zajął 
stanowisko czy my w ogóle możemy wydawać pieniądze na tego rodzaju cele. 
Pan mecenas odpowiedział, że nie mamy takiej możliwości. 

Burmistrz dodał, że jak będzie mecenas to wypowie się w tej sprawie. 
Dodał, że jest za tym, że jeśli będzie taka możliwość, aby dać te pieniądze. 
Powinniśmy wspierać takie cele. 

Radny Mieczysław Perużyński zapytał: to dlaczego Pan nie dał tych 
pieniędzy? 
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Burmistrz odpowiedział, że jeżeli nas będzie stać to będę wnioskował o 
takie dofinansowanie. Jeśli Rada zdecyduje, że te pieniądze mamy dać to 
będziemy musieli na czymś zaoszczędzić i damy te pieniądze. Nie było mowy o 
tym na konwencie Burmistrzów.  

Burmistrz dodał, że również zwrócił się do gminy Komendant Powiatowej 
Straży Pożarnej o dofinansowanie zakupu sprzętu. 

Radny Tomasz Bartniczuk zapytał na co konkretnie ma być to 
dofinansowanie? 

Burmistrz odpowiedział, że na sprzęt.  
Radny Lech Ferdynus zapytał czy jest coś planowane w kwestii nauki 

etyki w szkole? 
Burmistrz odpowiedział, że odpowie na to pytanie w innym terminie. 
Radny Mieczysław Perużyński zabrał głos i powiedział, że Rada stanowi 

o kierunkach działania Burmistrza i Burmistrz sam nie może o wszystkim 
decydować.  
Chodzi tu w szczególności o organizowanie tegorocznej imprezy, gdzie 
Burmistrz sam zaprosił pewnych gości bez podpisu Przewodniczącego Rady. 
Nie rozumiem w czyim imieniu Burmistrz występuje. Uważam, że Burmistrz 
powinien przeprosić Radę. 
Burmistrz odpowiedział, że wysłał te zaproszenia nie czekając na podpis Pana 
Perużyńskiego dlatego, że zależało mu aby te zaproszenia były szybciej 
dostarczone. Dodał, że przeprasza za to Pana Mieczysława Perużyńskiego  
i Radę. 

Radny Tomasz Bartniczuk zapytał kto robi kotłownię w budynku 
ośrodka zdrowia? 

Burmistrz odpowiedział, że będzie to w formie aneksu z Panem 
Buraczkiem. 

Radny Tomasz Bartniczuk zapytał dlaczego nie możemy zrobić tego 
tańszym kosztem tak jak zrobił to Pan Radecki? 

Burmistrz dodał, że mamy możliwość wykupienia tej kotłowni i jeżeli 
będzie taka wola Rady to możemy to zrobić.  

Radny Tomasz Brtniczuk powiedział, że najlepsze byłoby wykupić to jak 
najszybciej. 

Burmistrz odpowiedział, że proponuje to zrobić w formie wniosku. 
Radny Wiesław Kloch zapytał o „grzybek”, który stał przed budynkiem 

Urzędu. Dlaczego został przeniesiony? Ludzie byli bardziej poinformowani  
o pewnych sprawach, gdy stał on w dotychczasowym miejscu. 
 Burmistrz odpowiedział, że ten „grzybek” szpecił wizerunek urzędu  
i ewentualnie proponowałby tablicę informacyjną w tym miejscu. 

Radna Danuta Bednarz dodała, że taka tablica będzie lepsza. 
Burmistrz stwierdził, że trzeba teren przed urzędem uporządkować i na 

pewno znajdzie się miejsce na tablicę. Takich punktów informacyjnych mamy 
za mało.  

Radna Irena Romańczuk zapytała co z Panią dr Kisielewską, której już 
dłuższy czas nie ma? Nie ma obecnie lekarza pediatry a w gminie jest tak dużo 
dzieci. 
  Burmistrz odpowiedział, że rozmawiał już w tej sprawie z Panem 
Radeckim i będzie rozmawiał jeszcze raz. Jeżeli będzie taka konieczność zrobi 
to w formie pisemnej. 
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Ad. 19 Zakończenie obrad 
 

Wobec wyczerpania porządku obrad przewodniczący obrad dokonał  
zamknięcia posiedzenia.  
 
 

Na tym protokół zakończono. 

 

Protokołowała:            Przewodniczył: 

podinspektor      Przewodniczący Komisji  
Finansów, Rozwoju Gospodarczego 
          i Ochrony Środowiska 
 
 

Iwona Adamowicz          Grzegorz Dyksy 
 
 
 
 
 
 
 
 

 


